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Аннотация. Статья посвящена актуальным проблемам в области практического 

образования студентов, обучающихся по направлениям подготовки «Туризм» и «Рек-

реация и спортивно-оздоровительный туризм». Для подготовки специалистов сферы 

туризма в современных условиях важно обратить особое внимание на практическую 

составляющую в образовательном процессе согласно требованиям нового Федерально-

го образовательного стандарта. Для этого предлагается в учебный процесс внедрить 

так называемую «полевую практику» при обучении студентов-туристов, но не выде-

лять её в блок «Практики», а сделать практической частью изучаемых дисциплин. 

Ключевые слова: туризм, краеведение, полевая практика, практическая дея-

тельность, туристский поход, оценка культурно-исторического потенциала, «Историко-

археологический и природный музей-заповедник «Гнёздово»». 

 

FEATURES OF THE ORGANIZATION OF FIELD PRACTICAL CLASSES WITH 

UNIVERSITY STUDENTS STUDYING IN TOURIST DIRECTIONS (ON THE EX-

AMPLE OF THE GNEZDOVSKIY ARCHAEOLOGICAL COMPLEX) 
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Abstract. The article is devoted to topical problems in the field of practical education 

of students studying in the areas of training "Tourism" and "Recreation and sports tourism". 

In order to train specialists in the field of tourism in modern conditions, it is important to pay 

special attention to the practical component in the educational process in accordance with the 

requirements of the new Federal Educational Standard. To do this, it is proposed to introduce 

the so-called "field practice" in the educational process when teaching tourist students, but 

not to allocate it to the "Practice" block, but to make it a practical part of the disciplines stud-

ied.  

Keywords: tourism, local history, field practice, practical activities, hiking, evaluation 

of cultural and historical potential, “Historical, archaeological and natural museum-reserve 

“Gnezdovo””. 


